
Inglese 

Foreign academic degrees must be compatible with the L18 L-18 bachelor’s degrees in 

economics and business management provided for by the Italian system. The assessment of the 

suitability of the degree will be carried out by the Director of the course, Professor Veronica 

Tibiletti. 

Graduates holding a foreign degree equivalent to or higher than an Italian undergraduate 

degree must undergo the admission interview, regardless of their final grade (with the exception 

of the process outlined in current regulations for foreign qualifications). 

The admission interview is an oral interview focusing on the topics of Business Economics, 
Accounting and Financial Reporting, Cost Accounting, and Commercial Law. The interview aims 
to assess the candidate's basic skills to ensure they have the necessary knowledge to effectively 
undertake the master's degree program. 

If the interview is not passed, the candidate has the opportunity to reapply for the next interview 
session and will be given guidance for more effective basic preparation. 

Interviews are scheduled annually in July, September, and November, and there is no possibility to 
take them in another session. 

To prepare for the oral exam, it is necessary to delve into the following reference bibliography: 

• Andrei P. (a cura di), Introduzione all’economia d’azienda, Giappichelli, Torino, 2019: 

capitoli 1, 2, 3, 4, 5, 6 e 7;  

• Andrei P. - Fellegara A.M. (a cura di), Contabilità generale e bilancio d’impresa, 

Giappichelli, Torino, 2020: capitolo 7;  

• Azzali S. (a cura di), Financial reporting and Accounting Standards, Giappichelli, Torino, 

2021: capitoli 2, 3, 5, 6, 7 e 8;  

• Garrison R.H., Noreen E.W., Brewer P. C., Agliati M., Cinquini L., Programmazione e 

controllo. Managerial accounting per le decisioni aziendali, terza edizione, Milano, Mc 

Graw-Hill, 2017: capitoli 1, 2, 5 e 7;  

• Campobasso G.F., Diritto commerciale, UTET, Torino, Vol. 2, ultima edizione (2020) – 

Diritto delle società: capitoli 9 (Amministrazione), 10 (Collegio sindacale. Controllo 

contabile, solo parte A), 14 (Le modifiche dello statuto), 16 (Lo scioglimento delle società 

per azioni), 18 (La società a responsabilità limitata) e 20 (Trasformazione, fusione e 

scissione). 

For students who do not already have the aforementioned texts, they are advised to follow 

these steps: review the topics of the interview from the indices available online from the 



reference texts and revise these topics using the texts used in their own undergraduate course. 

The above topics are generally covered in all undergraduate courses of class 18, so it is not 

essential to purchase or review the indicated texts. 

Furthermore, considering that the course is delivered in Italian, the student must submit a 

certificate of Italian language proficiency at a minimum level of B2. 

To register for the interview, applicants must submit the application* - scanned - to: 
didattica.sea@unipr.it and valentina.ghinizzini@unipr.it 

N.B.: The form for the participation application and the schedule of interview dates and deadlines 
are published annually in the " Enrolment procedures and deadlines" section of this website. 

 

Francese 

Les diplômes universitaires étrangers doivent être compatibles avec les licences L-18 en 
économie et gestion d'entreprise prévues par le système italien. L'évaluation de l'adéquation du 
diplôme sera effectuée par la directrice du cours, la Professeure Veronica Tibiletti. 

Les diplômés détenant un diplôme étranger équivalent ou supérieur à une licence italienne 
doivent passer l'entretien d'admission, quel que soit leur résultat final (à l'exception du processus 
décrit dans la réglementation en vigueur pour les qualifications étrangères). 

L'entretien d'admission est un entretien oral portant sur les thèmes de l'économie d'entreprise, de 
la comptabilité et du reporting financier, de la comptabilité analytique et du droit commercial. 
L'objectif de l'entretien est d'évaluer les compétences de base du candidat pour s'assurer qu'il 
dispose des connaissances nécessaires pour suivre efficacement le programme de master. 

Si l'entretien n'est pas réussi, le candidat a la possibilité de se représenter à la session d'entretien 
suivante et recevra des conseils pour une préparation de base plus efficace. 

Les entretiens sont programmés chaque année en juillet, septembre et novembre, et il n'est pas 
possible de les passer à une autre session. 

Pour se préparer à l'examen oral, il test nécessaire d'étudier la bibliographie de référence suivante: 

• Andrei P. (a cura di), Introduzione all’economia d’azienda, Giappichelli, Torino, 2019: 

capitoli 1, 2, 3, 4, 5, 6 e 7;  

• Andrei P. - Fellegara A.M. (a cura di), Contabilità generale e bilancio d’impresa, 

Giappichelli, Torino, 2020: capitolo 7;  

• Azzali S. (a cura di), Financial reporting and Accounting Standards, Giappichelli, Torino, 

2021: capitoli 2, 3, 5, 6, 7 e 8;  



• Garrison R.H., Noreen E.W., Brewer P. C., Agliati M., Cinquini L., Programmazione e 

controllo. Managerial accounting per le decisioni aziendali, terza edizione, Milano, Mc 

Graw-Hill, 2017: capitoli 1, 2, 5 e 7;  

• Campobasso G.F., Diritto commerciale, UTET, Torino, Vol. 2, ultima edizione (2020) – 

Diritto delle società: capitoli 9 (Amministrazione), 10 (Collegio sindacale. Controllo 

contabile, solo parte A), 14 (Le modifiche dello statuto), 16 (Lo scioglimento delle società 

per azioni), 18 (La società a responsabilità limitata) e 20 (Trasformazione, fusione e 

scissione). 

Pour les étudiants qui n'ont pas déjà les textes mentionnés ci-dessus, il est conseillé de suivre ces 
étapes: examiner les sujets de l'entretien à partir des indices disponibles en ligne des textes de 
référence et réviser ces sujets à l'aide des textes utilisés dans leur propre cours de licence. Les 
sujets mentionnés ci-dessus sont généralement abordés dans tous les cours de licence de la 
classe 18, il n'est donc pas indispensable d'acheter ou de réviser les textes indiqués. 

De plus, étant donné que le cours est dispensé en italien, l'étudiant doit soumettre un certificat 

de compétence en langue italienne d'un niveau minimum B2. 

Pour s'inscrire à l'entretien, les candidats doivent envoyer leur demande* - scannée - à: 
didattica.sea@unipr.it et valentina.ghinizzini@unipr.it 

N.B. : Le formulaire de demande de participation et le calendrier des dates d'entretien et des délais 
sont publiés chaque année dans la section "Procédures et délais d'inscription" de ce site web. 

 

 

 

 


